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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 590 af 27. maj 2014 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Jacob Jensen (V). 

 

 

Morten Østergaard 

/ Lene Skov Henningsen 
  

23. juni 2014 
J.nr. 14-2923571 

  

Skatteudvalget 2013-14
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 590
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Er det efter ministerens vurdering et EU-krav, at vi i Danmark skal have afgift på biooli-

er, jf. regeringens udspil til vækstplan – eller giver EU's energibeskatningsdirektiv efter 

ministerens vurdering os mulighed for at lade være med at have afgiften? 

 

Svar 

Forskellige bioolier, herunder rapsolie, er rubriceret under position 1507-1518 i EU’s 
Kombinerede Nomenklatur. Energibeskatningsdirektivets artikel 2, nr. 1, litra a, omfatter 

varer under denne position, når de er bestemt til anvendelse som brændsel til opvarmning 

eller motorbrændstof. Bioolierne er således et energiprodukt, som er omfattet af energi-

beskatningsdirektivet. Det er derfor udgangspunktet, at bioolierne skal pålægges alminde-

lige energiafgift. 

 

Energibeskatningsdirektivets artikel 16 giver dog medlemslandene mulighed for at anven-

de afgiftsfritagelse eller reduceret afgift for bl.a. bioolier, når nogle betingelser er opfyldt.  

 

Det er bl.a. en betingelse, at bioolieleverandørerne derved ikke får overkompensation i 

forhold til de ekstra omkostninger, der måtte være ved at levere bioolier (VE-brændsel) 

frem for fossilt brændsel. 

 

Dette forbud mod overkompensation overholdes ikke ved afgiftsfritagelse for bioolierne, 

og den nuværende afgiftsfritagelse for bioolier kan således ikke fortsætte. 

 

 

 

 

 


	Spørgsmål
	Svar

